
ROMÂNIA 
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 
 

 
PROCES – VERBAL 

încheiat cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al Municipiului 
Hunedoara din  data de 08.02.2008 

 
 
 

   Conducerea şedinţei este exercitată de d-nul Răscoleanu Pavel 
care a fost ales preşedinte de şedinţă prin Hotărârea Consiliului Local al 
Municipiului Hunedoara nr.28/2008 adoptată prin votul deschis al majorităţii 
consilierilor locali în funcţie. Durata mandatului preşedintelui de şedinţă este de 2 
luni. 

 
 D-na Boiangiu Maria : 

              „Dăm citire rugăciunii „Tatăl Nostru” 
 Domnilor consilieri, 
 Declar deschisă şedinţa de astăzi a Consiliului local al municipiului 

Hunedoara, anunţându-vă că din totalul de 21 consilieri şi-au înregistrat prezenţa 
până la această oră un număr de 15 consilieri. Lipsesc motivat: d-na Băloiu 
Maria, d-na Chiş-Şerban Ana-Aurelia, dl. Bar Sorin Daniel, dl. Ferenczi Istvan, dl. 
Magaon Jane, dl. Dan Ioan. 

Vă informez că la şedinţa de astăzi participă de drept: dl. primar 
Nicolae Schiau, dl. viceprimar Simion Jitian. 

Ca invitaţi participă d-na director economic Căpâlnă Daniela. 

Domnul  primar prezintă ordinea de zi .  

Se supune la vot ordinea de zi , care se aprobă cu unanimitate de 
voturi. 

Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi,  rog pe domnii 
consilieri care au un interes patrimonial, fie personal, fie prin soţ, soţie, afin sau 
rude până la gradul IV inclusiv, în problemele supuse dezbaterilor Consiliului 
local, să anunţe înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, pentru a se 
consemna în procesul verbal. 

 
Vă aducem la cunoştinţă faptul că hotărârile adoptate de Consiliul 

local cu încălcarea dispoziţiilor art.46 alin.(1) din Legea administraţiei publice 
locale nr.215/2001, republicată, sunt nule de drept. 
 
 



La punctul 1 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul 
majorităţii consilierilor în funcţie). 

- d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare  
- d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-lui Boiangiu Maria care prezintă raportul comisiei juridice 
-    d-lui  Buzea Gheorghe care prezintă raportul comisiei de urbanism 

                 -    d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură. 
                 -    d-lui Gyorfi Jeno care prezintă raportul comisiei de comerţ. 
 

În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  
Dl. Mariş Remus: 
„Sunt revoltat faţă de modul cum a fost tratat municipiul Hunedoara 

de către Consiliul judeţean, referitor la modul de repartizare a sumelor. Din 
sumele primite de noi, nu se poate spune că este vorba o creştere faţă de anul 
trecut, deoarece sumele pentru învăţământ au destinaţie clară, diferenţa reală 
pentru echilibrarea bugetului e de 1600 lei în plus faţă de anul trecut. 

Noi în cadrul comisiei am dorit să facem un aviz nefavorabil 
referitor la aprobarea bugetului local, dar ne-am gândit că am pune primăria în 
dificultate. Ceva nu e în regulă cu sumele repartizate. Nu ştiu ce poziţie ar trebui 
să adopte Consiliul Local al Municipiului Hunedoara. Ar trebui să facem o adresă 
către Consiliul Judeţean Hunedoara, să solicităm explicaţii de la dânşii, care au 
fost criteriile de repartizare a sumelor, aş fi curios cât a primit Deva, precum şi 
alte localităţi. Această sumă de 775 miliarde lei (vechi) este foarte mică pentru 
nevoile Hunedoarei. 

Nu putem să rămânem pasivi faţă de această situaţie, trebuie să 
fim informaţi dacă s-au respectat în totalitate criteriile, dacă putem să mai 
obţinem nişte sume suplimentare. Întotdeauna Consiliul judeţean are la dispoziţie 
o sumă importantă pe care o foloseşte în funcţie de interese.” 

 
Dl. Nicolae Schiau: 
„Eu am făcut toate demersurile, am înaintat toate solicitările din 

partea Primăriei Hunedoara, inclusiv  pentru ceea ce înseamnă sume la 
dispoziţia Consiliului judeţean pentru drumuri, sume defalcate din T.V.A. – este 0 
anul acesta la fel ca şi anul trecut. 

De asemenea, am prezentat o situaţia cu toate proiectele pe care 
le avem în derulare şi care necesită co-finanţare de la Consiliul judeţean, s-au 
alocat 145.000 lei faţă de anul trecut când a fost 0. 

În rest, toţi banii de aici sunt cei calculaţi conform formulei din 
Legea finanţelor publice nr.273/2008, care ţine cont de condiţiile concrete din 
localitatea respectivă. Mai mult de atât nu am putut să fac! 

Este totuşi de apreciat faptul că pornim anul acesta cu un buget cu 
50 de miliarde lei mai mult faţă de cel de anul trecut. E adevărat, anul trecut prin 



rectificări am ajuns la mai mult, sper ca şi anul acesta să mai primim sume la 
buget din diverse alte surse. 

Nu este un buget îndestulător, probabil singurul lucru care nu l-am 
făcut la Consiliul judeţean a fost greva foamei. În rest, am încercat toate căile. 

Din acel procent de 20% la dispoziţia Consiliului judeţean, specific 
că municipiul Hunedoara nu a primit nici un leu. Întotdeauna ni s-a spus că avem 
destui bani, şi că banii se vor da la comunele care nu au bani nici pentru salarii. 

Sunt de acord cu dvs. să întocmiţi această scrisoare de protest 
către Consiliul judeţean.” 

 
Dl. Mariş Remus: 
„Nu cred că au fost respectate toate criteriile prevăzute de lege, nu 

se poate ca municipiul Hunedoara să nu primească nici un ban din suma 
existentă la dispoziţia Consiliului judeţean. 

Nu permit cuiva să spună că avem mulţi bani la buget, dar oare ştie 
cineva ce necesităţi avem? Se ştie care sunt nevoile şi sunt ele evaluate la 
nivelul municipiului Hunedoara? Cineva trebuie să facă şi acest calcul.” 

 
Dl. Răceanu Viorel: 
„Nu este o noutate că avem acest buget limitat, din nou cei de la 

judeţ nu ne bagă în seamă.  
În cursul anilor 60 s-au obţinut fonduri mari pentru lucrările de la 

Castel – lucrări de restaurare a întregii zone, obţinute de la Guvern. Există mulţi 
străini, mulţi vizitatori în acea zonă. În zona castelului au intrat în astfel de 
proiecte de reabilitare şi anumite străzi, acolo erau uliţe şi poteci, înaintea 
acestor străzi. Străzile din acea zonă sunt foarte degradate, e vorba de str. 
Urcuşului, Furnalelor, Castelului, Liliacului. Acolo nu se mai poate circula, este o 
ruşine, trebuie reparate deoarece mulţi vizitatori circulă în acea zonă.” 

 
Dl. Răscoleanu Pavel: 
„Împărtăşesc îngrijorarea d-lui Mariş şi a d-lui primar asupra felului 

în care e tratat municipiul Hunedoara de către Consiliului judeţean, referitor la  
repartizarea sumelor. 

La sumele pentru echilibrare, jumătate se dau după formulă, iar 
cealaltă jumătate se dau pe criterii de infrastructură: număr de şcoli, străzi, 
spitale, etc. Părerea mea este că referitor la aceste elemente de infrastructură nu 
s-a ţinut cont de nimic. 

Hunedoara are multe probleme, are un buget mic, cu venituri mici 
care se încasează, vis-a-vis de necesităţi.  



Mă surprinde faptul că nu primim bani pentru drumuri. Din discuţiile 
din presă reiese că s-au cheltuit bani mulţi pe judeţul Hunedoara, bani care sunt 
cu o singură destinaţie – pentru drumuri. Noi avem multe drumuri în zona 
Hunedoarei – judeţene şi comunale, şi nu am primit nici un ban! 

De asemenea prin schimbarea structurii pe cote defalcate din TVA 
în cote din impozite pe venituri, riscăm să obţinem la cote defalcate pentru 
echilibrare mai puţine venituri, deoarece acestea depind de gradul de colectare 
al D.J.F.P. 

Avem consilieri judeţeni din municipiul Hunedoara, trebuie să ne 
sprijine cu informaţii asupra modului în care s-au făcut repartizarea acestor 
sume. Putem face şi o adresă, dar mă îndoiesc că ni se vor da elemente 
concrete, probabil vom primi un răspuns politic. 

Luările noastre de poziţie sunt bine-venite, este şi presa aici, sigur 
vor ajunge la cunoştinţa Consiliului judeţean. Nu ştiu ce efect vor avea aceste 
informaţii.” 

 
Dl. Popa Mircea: 
„Propun să facem adresă scrisă.” 
 
Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-5 se aprobă în unanimitate 
Hotărârea nr.29/2008 se aprobă în unanimitate. 
 
Dl. Nicolae Schiau: 
„La sfârşitul săptămânii viitoare, în data de 15 februarie, vom avea 

încă o şedinţa extraordinară, pentru un proiect de hotărâre referitor la transportul 
public local, e vorba de facilităţi acordate unor categorii de persoane. Cei de la 
Liga Pensionarilor au venit cu nişte solicitări, am stabilit o înţelegere cu dânşii, 
am redus numărul de călătorii de la 30 la 20 de călătorii. Proiectul de hotărâre se 
află pe site, pentru a putea comanda biletele şi pentru a le putea distribui luna 
aceasta e nevoie de această şedinţă extraordinară.” 
 

 
 

 
 

 
 

          PREŞEDINTE,                  SECRETAR,                  ÎNTOCMIT,   
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MINUTA 
şedinţei extraordinare a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara  

din  data de 08.02.2008 
 
 
 
 

Punctul 1 al ordinii de zi proiect de hotărâre  privind aprobarea 
bugetului  local al  municipiului Hunedoara, pe anul 2008 - s-a aprobat în 
unanimitate - Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara  nr.29/2008. 
                                                                                                       

 
 
 
 

 
 

                                     SECRETAR, 
   Aurel Raţă-Bugnariu 

 

 

 

 

 
 

 


